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OVB – po silném růstu loni ještě rychleji letos 

Bez evropské ústavy 
Francouzské hlasování může pro EU zname-

nat hlubokou politickou krizi, snížit akce-
schopnost unie a ohrozit další proces rozšiřo-
vání a integrace. Podle lucemburského premi-
éra Jeana-Clauda Junckera by však odmítnutí 
evropské ústavy nemělo mít velký dopad na 
ekonomiku ani kurz eura. Ani finanční trhy 
nijak nereagují, protože mnohem významnější 
je fakt, že ve Velké Británii a USA se dnes 
díky svátku „Memorial day“ neobchoduje. 

Do fondů opět přišlo přes miliardu korun 
Po několika rozpačitějších týdnech se zřejmě klienti poněkud uklidnili a situace prodejů se dosta-

la do starých kolejí. Více než polovinu však opět získaly fondy peněžního trhu. Skvělých výsled-
ků dosahuje IKS Peněžního trhu, který i tentokrát získal 234 mil. Kč. V závěsu překonal ČSOB 
KBC CZK laťku 200 mil. a „odpočívající“ ISČS Sporoinvest se musel spokojit s pouhými 81 mil. 
Kč. Část týdne se totiž ještě prodávala dvojice zajištěných fondů ESPA-ČS 4 a 5, kterých klienti 
České spořitelny vykoupili v rekordním čase za 700 mil. Kč. Původně se měly prodávat do  
31. května a potvrdil se tak náš odhad, že se jich prodává nejméně za 100 mil. Kč týdně. Česká 
spořitelna nabídne další dvojici zajišťáků až od poloviny července, ale nyní rozšiřuje možnosti 
drobných investorů její Brokerjet. V tzv. Investičním plánu mohou klienti investovat drobné a 
pravidelné částky na kapitálové trhy (za 2 eura + 0,5 % z objemu obchodu) do vybraných certifiká-
tů a fondů Erste Sparinvest, od podzimu i do fondů ISČS. 

Solidních prodejů dosahují již stabilně dluhopisové fondy, které tentokrát získaly přes čtvrt 
miliardy. ISČS Sporobond zůstal těsně pod 100 mil., přes 40 mil. prodaly jak IKS Dluhopisový, 
tak Czech Renta. ČSOB se pochlubila, že o její Klíčový plán projevilo doposud zájem již více než 
90 tisíc zájemců a díky němu se za poslední rok zlepšilo rozložení jejích investic o 5 %. Dosavadní 
již téměř tříleté zkušenosti s Klíčovým plánem prý ukazují, že české domácnosti by své peníze 
mohly zhodnocovat až třikrát lépe než dosud. V porovnání jednotlivých příjmových skupin nejlépe 
umisťují své prostředky lidé s příjmem 10-20 tisíc Kč, nejhůře s příjmem nad 50 tisíc Kč.  

Nálada není akciím příliš nakloněna, a to se pochopitelně projevuje v oblibě akciových fondů. 
Prodeje nestály za řeč a čest zachraňuje ING Český akciový s 35 mil. a přejmenovaný ISČS Global 
Stock (dříve Globaltrend) FF s 
18 mil. Kč. Na měsíčním 
ohlédnutí vidíme již 1% až 8% 
výnosy, bohužel na šestiměsíč-
ních výkonech jsou čísla jen o 
málo vyšší. Naše burza po 
škaredé středě skončila nako-
nec tam, kde začala (udržela 
tedy víc než 10% výnos od 
začátku roku), situace se však 
zřejmě uklidňuje a některá 
doporučení by mohla opět 
našemu trhu pomoci.  

Finančně-poradenská společnost OVB v roce 
2004 výrazně rostla. Výnosy z obratu společ-
nosti OVB Holding AG se v roce 2004 mezi-
ročně zvýšily o 19,8 % na 180 mil. eur, z toho 
110 mil. eur připadá na německou společnost 
OVB Vermögensberatung AG a 
70 mil. eur na 12 zahraničních 
dceřiných společností. Roční zisk 
se zvýšil o 17,3 % na 12,2 mil. 
eur. Nárůstu dosáhla společnost 
v Německu především v oblasti 
soukromého a podnikového za-
bezpečení ve stáří, soukromého 
zdravotního pojištění a připojiště-
ní, soukromého důchodového 
pojištění stejně jako stavebního 
spoření.  

I za 1. čtvrtletí 2005 zazname-
nala společnost OVB příznivý 
růst obchodů, když výnosy z obratu vzrostly  
o 29,4 %. „Čísla za rok 2004 a velmi dobrý 
start do roku 2005 jsou důkazem toho, že naše 
evropská strategie, kterou se řídíme již léta, 
nese své plody,“ říká Michael Frahnert, předse-

da představenstva OVB Holding AG. „Díky 
našim mezinárodním aktivitám můžeme kom-
penzovat zrušení daňových výhod životního 
pojištění k 1. lednu 2005 a s tím související 
pokles obratu v Německu.“ Frahnert počítá i 

v následujících letech s výrazným 
růstem. „Státní sociální systémy 
mají téměř v celé Evropě značné 
problémy s financováním. 
V důsledku toho roste poptávka 
po produktech privátního zabez-
pečení. Tento trend bude i 
v budoucnu jedním z nejsilnějších 
růstových faktorů pro OVB.“ 
V průběhu roku se v rámci OVB 
Holding AG zvýšil v celé Evropě 
počet spolupracovníků, kteří vy-
konávají finančně-poradenskou 
činnost jako hlavní, z 3100 na 

téměř 3800. Poskytují poradenství a servis více 
než 2,2 mil. klientů v celé Evropě a uzavřeli 
loni 545 tisíc nových smluv na celkový počet  
3,84 mil. smluv. To odpovídá nárůstu o 11,6 % 
ve srovnání s koncem předchozího roku. 

AKTUÁLNĚ 

    

   V investování je budoucnost 
   … vašich klientů i vaše 
 

   odborný seminář  
   nejen s náměstkem MF ČR        
   Tomášem Prouzou 
 

   2. června 2005  
   v Kongresovém centru Praha 
 

   Trend i perspektiva pro všechny: 
   dlouhodobé opakované investování  
   malých částek 
 

• charakter a perspektiva investičního 
chování v ČR  

• povinnosti investičního poradenství a 
zprostředkování – investiční dotazník a 
deník investičního zprostředkovatele ... 

• jak prodávat investiční produkty klien-
tům – produktové portfolio, strategie, 
rizika, omezení 

 

   Účastnický poplatek je 840 Kč 

   Více informací na: 
   www.FPweb.cz/FPservis 
   seminare@economia.cz 
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Výkonnosti kategorií fondů za 12 měsíců                                  zdroj: Peníze.cz

Vysoká škola finanční a správní  
a zástupci finančních a bankovních institucí vás 

zvou na mezinárodní konferenci  
Aktuální vývoj finančních trhů,  

jejich regulace a dozor  
 

14. - 15. června 2005  
v Kongresovém centru ČNB  

 

Konference je pořádána ve spolupráci s Minister-
stvem financí ČR, ČNB a Komisí pro cenné papíry. 
Program je zaměřen na popis a analýzu hlavních 
změn na finančních trzích a v oblasti jejich regula-
ce a dozoru u nás i ve světě. Z konference bude 
vydán sborník. 

Na konferenci vystoupí:  
• Ing. Tomáš Prouza, náměstek ministra financí 
• Ing. Michaela Erbenová, Ph.D., vrchní ředitelka a 
členka bankovní rady ČNB 

• Ing. Pavel Hollmann, předseda prezídia Komise 
pro cenné papíry 

• Ing. Martin Gardavský, místopředseda předsta-
venstva a generální sekretář Asociace finančních 
zprostředkovatelů a finančních poradců ČR 

 

Více informací o konferenci včetně pozvánky  
a přihlášky naleznete na www.vsfs.cz . 

http://www.FPweb.cz
http://www.FPweb.cz
http://www.FPweb.cz/FPservis
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ZE ZAHRANIČÍ EKONOMIKA 

Americké penzijní fondy zkoumají 
investice v Česku  

Představit možnosti investování v ČR ame-
rickým penzijním fondům je cílem mezinárod-
ní konference Světové penzijní fórum, kterou 
pořádala v Praze U.S. Business School Praha.  

„Do Prahy se přijela informovat řada před-
stavitelů penzijních fondů z USA. Česko a 
další bývalé socialistické země patří pořád 
mezi ty riskantní v jejich investičním přemýš-
lení,“ řekla děkanka U.S. Business School 
Praha Jana Ryšlinková. Americké penzijní 
fondy podle Ryšlinkové patří k největším 
světovým investorům. „Nepotřebují ale rychle 
dostat své investice zpátky,“ konstatovala 
Ryšlinková, proto své prostředky investují 
například do infrastruktury.  

OECD: Nižší odhad růstu ekonomi-
ky eurozóny  

Organizace pro hospodářskou spolupráci a 
rozvoj (OECD) snížila odhad růstu ekonomiky 
eurozóny na letošní rok na 1,2 %. To je výraz-
ně méně než v předchozí prognóze, v níž před-
povídala růst HDP o 1,9 %. Organizace záro-
veň eurozónu vyzvala ke snížení úroků.  

BBVA si udržela kontrolu nad BNL  
Španělský finanční ústav Banco Bilbao Viz-

caya Argentaria (BBVA) o víkendu ovládl 
většinu míst ve správní radě italské Banca 
Nazionale del Lavoro (BNL). Na valné hro-
madě BNL tak Španělé porazili jiný italský 
ústav Banca Popolare di Lodi a jeho spojence. 
Ti se proti posílení pozic BBVA v italském 
bankovnictví bránili. 

Německo vydá dluhopisy v USD  
Německo se chystá vydat emisi dluhopisů  

v objemu kolem 3 mld. USD (asi 72 mld. Kč). 
Od druhé světové války to bude teprve první 
dluhopis, který Německo vydá v cizí měně. 
Doba splatnosti se předpokládá pětiletá, další 
podmínky prodeje vláda oznámí později.  

Chorvatsko sníží výdaje 
Chorvatsko se rozhodlo snížit veřejné výda-

je v souladu s očekávaným nižším růstem 
hrubého domácího produktu. Chce si tak udr-
žet dohodu o záložním úvěru s Mezinárodním 
měnovým fondem. Chorvatská vláda revido-
vala prognózu letošního ekonomického růstu 
na 3,5 až 4 % z původních nejméně 4 %. 

Šéf ECB: Eurozóna neposiluje 
Evropská centrální banka zatím nezazname-

nala známky zesílení hospodářského růstu 
zemí eurozóny, a v prvním pololetí se tak čeká 
jen skromná expanze. Řekl to v hospodářském 
a měnovém výboru Evropského parlamentu 
prezident ECB Jean-Claude Trichet. Předpo-
věděl rovněž, že inflace zůstane v příštích 
měsících kolem nynější úrovně zhruba 2 %. 

V České republice se do roku 2010 eurem platit nebude  
V České republice, Polsku, Maďarsku a Slovensku se eurem do konce dekády, tedy do roku 2010 

platit nebude. Žádné překážky na cestě k přijetí eura naopak nemají pobaltské státy a Slovinsko, 
které mohou vstoupit do eurozóny během dvou až tří let. Uvedla to v Bělehradě na výročním zase-
dání Evropská banka pro obnovu a rozvoj (EBRD).  

Expert MMF: Je vhodná doba na provedení klíčových reforem  
V České republice je vhodná doba na provedení klíčových 

reforem veřejných financí, penzí nebo zdravotnictví. Tvrdí 
to vedoucí mise Mezinárodního měnového fondu v Česku 
Juan Jose Fernandez-Ansola. Pouze tyto reformy podle něj 
umožní zachování současného rychlého růstu ekonomiky. 
MMF podporuje plán české vlády přijmout euro v letech 
2009 až 2010. Euro však prý bude pro ČR výhodné jen teh-
dy, pokud budou potřebné reformy provedeny a ekonomika 
bude pružná. To zatím podle Fernandeze-Ansoly neplatí.  

Společnost Oracle spouští českou verzi portálu DirectEurope  
Společnost Oracle oznámila spuštění české verze portálu DirectEurope, který se specializuje na 

poskytování podpory podnikatelům, místním samosprávám a firmám, které plánují požádat o pro-
středky ze strukturálních fondů EU. Přístup na web DirectEurope je pro zainteresované organizace 
poskytován zdarma. Jediným požadavkem je registrace on-line na adrese www.directeurope.cz. 

Česká spořitelna vydává emisi tříletých Prémiových dluhopisů  
Česká spořitelna vydává 30. května 2005 další emisi ze svého dluhopisového programu, který 

umožňuje vydávat dluhopisy s flexibilním výnosem, tzv. „strukturované dluhopisy“. Nová emise je 
určena výhradně k prodeji na vybraných pobočkách ČS. Dluhopisy mají jmenovitou hodnotu  
10 tisíc Kč, emisní kurz 100 % a jsou splatné v červnu 2008. Celkový objem emise je 250 mil. Kč. 
Dluhopisům byl přidělen ISIN CZ0003701013. 

Brokerjet ČS rozšiřuje služby pro drobné investory 
Prostřednictvím Investičního plánu od Brokerjet ČS může klient investovat drobné a pravidelné 

částky na kapitálové trhy bez starosti o průběh investování. Své prostředky může vložit do vybra-
ných certifikátů a otevřených podílových fondů Erste Sparinvest, dceřiné společnosti Erste Bank. 
Klient se samostatně rozhodne, jak velkou částku chce měsíčně investovat, pro který cenný papír 
je částka určena a který den v měsíci má být investice realizována. Tyto parametry nastaví do ob-
chodní aplikace online brokera na www.brokerjet.cz . Jednotlivé investice jsou pak provedeny auto-
maticky. Při investici do certifikátů zaplatí klient pouze 2 eura + 0,5 % z objemu obchodu.  

Vláda schválila návrh zákona o dozoru nad finančním trhem 
Vláda schválila návrh zákona o sjednocení dozoru nad finančním trhem, podle kterého dozor nad 

spořitelními a úvěrními družstvy (kampeličkami) převezme od 1. ledna 2006 ČNB a sjednocení 
dozoru nad kapitálovým trhem, pojišťovnictvím a penzijním připojištěním připadne Komisi pro 
cenné papíry, jejíž název bude změněn na „Komise pro finanční trh“. 

Obchodování na burze se za první čtyři měsíce dařilo 
Celkový měsíční objem obchodů na trhu akcií a PL vzrostl ve srovnání s dubnem roku 2004  

(42 440,0 mil. Kč) o 178,7 % a vyšplhal se na 118 275,6 mil. Kč. Objem obchodů v období leden – 
duben 2005, který činí 381 065,3 mil. Kč, je o celých 132,5  % vyšší než ve stejném období roku 
2004, kdy bylo dosaženo hodnoty 163 905 mil. Kč. Objem obchodů s dluhopisy dosáhl v dubnu 
hodnoty 44,130 mld. Kč což znamená, že ve srovnání s březnovým objemem (63,330 mld. Kč) 
poklesl o 30,3 %. V porovnání s dubnem 2004 (objem 71,421 mld. Kč) došlo k poklesu o 38,2 %. 
Index PX 50 si oproti předcházejícímu měsíci pohoršil o -2,73 % ovšem meziročně přidal 38,94 %. 

Lepší rating pro Pioneer Investments 
Mezinárodní ratingová agentura Fitch Ratings zvýšila své hodnocení skupině Pioneer Invest-

ments z původního „AM2“ na „AM2+“, což představuje nejvyšší hodnocení udělené globálnímu 
správci aktiv a dosud byl udělen jen Global Société Générale AM a Global BNP Paribas AM. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

http://www.FPweb.cz
http://www.directeurope.cz
http://www.brokerjet.cz
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EBRD se zaměří na jih a východ 
Evropská banka pro obnovu a rozvoj 

(EBRD) získala na výročním zasedání v Běle-
hradě silný mandát přesunout hlavní důraz na 
země Balkánu a Střední Asie. Její hlavní akci-
onáři se však neshodli na tom, jak by měla 
banka pro postkomunistické země Evropy a 
bývalého Sovětského svazu přistupovat k 
novým členům Evropské unie. 

Východní Evropa je stále lákavá 
John Pollen – ředitel odboru rozvíjejících se 

trhů (Head of Emerging Market Equities) 
skupiny Pioneer Investments – zůstává neo-
chvějně přesvědčený o dlouhodobých mož-
nostech růstu na rozvíjejících se evropských 
trzích a především na trzích, které sahají dále 
za střední Evropu. 

„Domníváme se, že klíčový způsob, který 
umožní investorům těžit z nastávajícího růstu 
Evropské unie, vyžaduje zaměřit se na trhy v 
zemích na jejím vzdáleném okraji. Zdá se, že 
například Rusko, Egypt a Turecko mají před-
poklady nepřímo využívat výhody, jež jsou 
spojeny s růstem jejich sousedů, nových členů 
EU,“ uvádí ve svém komentáři John Pollen.   

Guvernér NBS: Přijetí eura nezpo-
malí hospodářský růst Slovenska  

Plánované přijetí eura na začátku roku 2009 
nezpomalí hospodářský růst Slovenska, soudí 
guvernér Národní banky Slovenska (NBS) 
Ivan Šramko. Reagoval tak na názor člena 
bankovní rady ČNB Roberta Holmana. 
„Neznám ani jeden relevantní důkaz, že by 
zavedení eura zpomalilo hospodářský růst,“ 
řekl Šramko. Příčiny poklesu ekonomik někte-
rých členských zemí podle něj nesouvisejí s 
eurem, ale s problémy národních ekonomik.  

Holman minulý týden řekl, že euro oslabuje 
ekonomický růst, a proto by Česká republika 
měla jeho přijetí odložit až po roce 2010. Při-
jetí eura podle něj „představuje významný 
risk“.  

Slovenské ministerstvo financí a NBS před-
stavilo národní plán na zavedení eura, který 
počítá s přijetím eura 1. ledna 2009.  

Raiffeisen International se ziskem  
Raiffeisen International Bank-Holding AG 

zaznamenala v prvním čtvrtletí nárůst zisku  
o 69 %. Celková aktiva přesáhla 30 mld. eur. 
Skupina v prvním čtvrtletí letošního roku 
vykázala zisk před zdaněním ve výši  
133,3 mil. eur, což ve srovnání se 79 mil. ve 
stejném období loňského roku představuje 
nárůst o 68,5 %. Zisk po zdanění vzrostl  
o 81 % na 109,3 mil. eur. 

Úvěry ze stavebního spoření od května i v Komerční bance  
V květnu začala Komerční banka nabízet na všech svých 338 pobočkách úvěry ze stavebního 

spoření Modré pyramidy stavební spořitelny. Tímto krokem došlo k dalšímu rozšíření nabídky 
produktů a služeb KB o řádné, resp. přidělené úvěry za stavebního spoření a překlenovací úvěry, 
včetně novinky Hypoúvěru. KB tyto úvěry nabízí za stejných podmínek jako Modrá pyramida. 

Zájem o úvěry na bydlení od stavebních spořitelen roste  
Stále více lidí si u stavebních spořitelen bere úvěry na bydlení. Šest stavebních spořitelen za 

první čtyři měsíce roku půjčilo svým klientům více než 11 mld. Kč, což je zhruba o 500 mil. Kč 
více než ve stejném období loňského roku. Vyplývá to z dubnových statistik stavebních spořitelen. 
V letošním roce si proti loňsku nejvíce polepšila Raiffeisen stavební spořitelna, a to o více než  
60 %. Nejvíce ale půjčila Českomoravská stavební spořitelna, téměř 5,5 mld. Kč.  

Česká spořitelna vrátí klientům poplatky kvůli výpadku Servisu 24 
Česká spořitelna vrátí klientům květnový poplatek za užívání služby Servis 24, pomocí které 

klienti ovládají účet přes internet. Každý klient by tak měl dostat 25 Kč. Servis 24 několik dní 
nefungoval po nastavení služby na větší kapacitu.  

Poštovní spořitelna otevřela rekordní počet účtů pro děti a mládež  
Mladí lidé od 12 do 26 let projevili o produkty 

Poštovní spořitelny (PS) zájem. „Od začátku 
května jsme otevřeli 800 nových Junior účtů a 
500 Mini účtů,“ uvedl Miroslav Seidl, ředitel sítě 
PS. „Počet nově otevřených Junior účtů vzrostl  
v posledním měsíci zhruba na dvou a půl náso-
bek, počet nově otevřených Mini účtů vzrostl 
dokonce skoro třikrát,“ dodal.  

V rámci kampaně, která probíhá od 2. května, 
získají mladí zájemci unikátní Maxkartu s moti-
vem z filmu Snowboarďáci, jehož vznik PS podpořila. „V současnosti tvoří účty pro děti a mládež 
6 % ze všech produktů PS. V roce 2000 to byly jen 3 %,“ řekl Seidl. Mladí si mohou vybrat ze tří 
produktů: Postžirový účet Mini a Postžirový účet Junior a Dětská vkladní knížka. 

GE Money Bank pokračuje v dynamickém růstu 
GE Money Bank v prvním čtvrtletí letošního roku navázala na trend růstu objemu úvěrů poskyt-

nutých jak retailovým klientům, tak malým a středním podnikům. Celkové portfolio poskytnutých 
úvěrů představovalo podle US GAAP ke konci března 37,928 mld. Kč (meziroční nárůst činil  
28,3 %). I díky pokračujícímu zájmu klientů o úvěry se opět zvýšil čistý zisk GE Money Bank, 
který za první čtvrtletí letošního roku představoval 623,7 mil. Kč.  

Česká spořitelna snižuje úroky u spotřebitelských úvěrů na 8,5 % 
Od 16. května 2005 Česká spořitelna snížila úrokové sazby u spotřebitelských úvěrů až  

o 40 bodů na  8,5 % p.a. a u hotovostních úvěrů klesly sazby o 20 bodů na 9,7 % p.a. Snížením 
sazeb banka reaguje na pokles úrokových sazeb ČNB, ten se projevil v menší míře i na straně ně-
kterých vkladů, kde ČS snížila sazby o 10 až 20 bodů. „V prvních čtyřech měsících letošního roku 
jsme zaznamenali enormní zájem o spotřebitelské úvěry. Úvěry proto klientům co nejvíce zpřístup-
ňujeme. Kromě výhodných úrokových sazeb nabízíme i rychlé a jednoduché vyřízení úvěru,“  
uvedl Tomáš Halla, ředitel odboru úvěrové obchody. Celkový objem nových spotřebitelských úvě-
rů, které za první čtyři měsíce letošního roku poskytla Česká spořitelna soukromým osobám, dosá-
hl výše 6,7 mld. Kč, což je meziroční nárůst o cca 72 %. Celkový počet nových úvěrů činil přes  
101 tisíc a meziročně tak vzrostl téměř o 90 %.  

 www.wuestenrot.cz  

FP-finanční poradce 
• každý měsíc – časopis FP-finanční poradce 
• každý týden – zpravodajský  newsletter  FPnews 
• každý den – profesionální website FPweb.cz 

 

Objednávky předplatného na zelené lince  
800 11 00 22 nebo na http://www.FPweb.cz 

http://www.FPweb.cz
http://www.wuestenrot.cz
http://www.FPweb.cz


http://www.FPweb.cz                                                                                                                                                                                                        strana 4 

 FP news 22/2005 

FPnews – ELEKTRONICKÝ ZPRAVODAJ MĚSÍČNÍKU FP-FINANČNÍ PORADCE, web: http://www.FPweb.cz. Vychází jednou týdně. Registrován pod ISSN 1214-9756.  
Kontakt: Economia, a.s., Dobrovského 25, 170 55  Praha 7; Petr Fejtek, šéfredaktor, tel.: 233 071 413, petr.fejtek@economia.cz; Dagmar Šístková, redaktorka, tel.: 233 071 412, 
dagmar.sistkova@economia.cz; Pavel Horský, inzertní manažer časopisu, tel.: 233 071 418, pavel.horsky@economia.cz. © Všechna práva vyhrazena. Bez předchozího písemného 
souhlasu vydavatelství Economia, a.s., je zakázána jakákoli další publikace, přetištění nebo distribuce (tištěnou i elektronickou formou) jakéhokoli materiálu nebo části materiálu 
zveřejněného v tomto PDF servisu. Společnost Economia, a.s., využívá agenturní zpravodajství ČTK, která si vyhrazuje veškerá práva. 

Pevný kurz jüanu ohrožuje  
světovou i čínskou ekonomiku  

Kurz čínského jüanu, vázaný pevně na dolar, 
je hrozbou nejen pro světovou ekonomiku, ale 
i pro hospodářství Číny. Napsal to americký 
ministr financí John Snow v listu Asian Wall 
Street Journal. Američtí představitelé požadují 
v posledních měsících stále hlasitěji, aby Čína 
brzy uvolnila vazbu jüanu na dolar. Návrh 
zákona, který je v americkém Senátu, by mohl 
uvalit na čínské zboží cla, pokud Peking v 
dohledné době nezmění svůj měnový systém. 

Představitel čínského obchodu Jü Ťien-lung 
však prohlásil, že dosud nenastal čas pro zvý-
šení hodnoty čínské měny. Podle názoru 
Snowa by flexibilnější kurz jüanu podpořil 
hospodářskou stabilitu Číny, umožnil jí lepší 
využívání zdrojů, podpořil růst produktivity a 
potlačil příliv spekulativního kapitálu. Šéf 
americké centrální banky Alan Greenspan 
uvedl, že i kdyby Čína revalvovala měnu  
o 20 %, na obchodní bilanci mezi oběma ze-
měmi to nebude mít významný vliv. Experti 
vedle toho varují, že rostoucí tlak USA může 
odradit i ty čínské činitele, kteří se snaží čín-
skou vládu k revalvaci přimět. 

Nový generální ředitel WTO  
Světová obchodní organizace (WTO) ofici-

álně jmenovala novým generálním ředitelem 
bývalého komisaře Evropské unie pro obchod 
Pascala Lamyho. Jeho výběr schválila Všeo-
becná rada WTO. Lamy bude pátým šéfem 
organizace a nahradí Thajce Supačaje Pa-
ničpakdiho. Tomu skončí funkční období  
31. srpna. Lamy se de facto stal šéfem WTO  
v polovině května. To stáhl svou kandidaturu 
jeho poslední konkurent, Uruguayec Carlos 
Pérez del Castillo. 

HVB a UniCredito jednají o fúzi  
Německá bankovní skupina HBV Group a 

italská UniCredito Italiano potvrdily jednání  
o vzájemném spojení. K dohodě o dosud nej-
větší přeshraniční bankovní fúzi v Evropě se 
však zatím nedospělo a výsledek je ještě 
„značně nejistý“, uvedly obě banky. Fúze by 
vytvořila největší bankovní ústav na rychle 
rostoucích bankovních trzích střední a vý-
chodní Evropy. 

Šéf Světové banky odchází 
Po desetiletém působení opouští kormidlo 

jachty se jménem Světová banka James Wol-
fensohn. Jako jeho nástupce byl vybrán dosa-
vadní náměstek amerického ministra obrany 
Paul Wolfowitz. Vymýtit ze světa chudobu, 
jak si vytkl v mottu, které nechal na desce 
umístit do atria hlavní budovy Světové banky, 
se mu sice nepodařilo, důležitý posun však 
učinil. Právě nyní spěje dohoda mezi zeměmi 
G7 o odpuštění dluhů do finále.  

Hlasování v soutěži finančních produktů o Zlatou korunu vrcholí 
 Až do konce příštího týdne, do 5. června, může veřejnost ještě dát svůj hlas některému z přihlá-

šených finančních  produktů do soutěže Zlatá koruna 2005. Hlasování probíhá na finančním serve-
ru www.zlatakoruna.info a pro vylosované účastníky jsou připraveny zajímavé ceny včetně letenek 
po Evropě. Do třetího ročníku Zlaté koruny bylo letos přihlášeno téměř 150 finančních produktů 
určených drobným klientům a malým a středním podnikům. Kromě odborného hodnocení stočlen-
né Finanční akademie, která také letos vybere nejlepší produkty v celkem 14 samostatných katego-
riích, bude opět udělena cena veřejnosti pro Nejoblíbenější finanční produkt roku. Loni tuto cenu a 
Zlatou korunu získalo pojištění Dynamik České pojišťovny. Výsledky letošní Zlaté koruny budeme 
znát již 8. června. Další informace o soutěži poskytne František Štainc, tel.:  274 78 07 40-2, fax: 
274 81 17 16, zlatakoruna@zlatakoruna.info  . 

Přívalové deště napáchaly milionové škody 
Přívalové deště, které v pondělí 23. května zasáhly několik oblastí v Česku, způsobily škody v 

řádu milionů korun. Lijáky zasáhly zejména části východních a jižních Čech a Vysočiny. Z těchto 
oblastí také lidé zatím nahlásili nejvíce pojistných událostí, vesměs však šlo pouze o vytopené 
sklepy či garáže. Pojišťovny očekávají hlavní nápor hlášení o škodách až v dalších dnech.  

Pojišťovny: Český pojistný trh letos ztrácí dynamiku  
Český pojistný trh letos ztrácí dynamiku nárůstu 

předchozích let, vyplývá z ankety ČTK mezi po-
jišťovnami a experty. Trh má podle nich stále 
velký potenciál především v produktech životního 
pojištění, zatímco možnosti jednoduchých život-
ních pojistek a některých majetkových pojištění se 
zdají být vyčerpány. Na pokles nárůstu vybraného 
pojistného může mít vliv také zlevnění cen někte-
rých pojistek. 

„Letos očekáváme pomalejší růst, který ovliv-
ňuje zejména vyčerpaný potenciál jednoduchých 
životních pojistek a distribučních sítí,“ řekl ná-
městek ministra financí Tomáš Prouza. Pojišťovny 
by podle něj měly oslovit i ty, kteří si již základní životní pojištění pořídili. „Očekávám zejména 
růst investičního životního pojištění a útlum klasického kapitálového životního pojištění,“ dodal.  

V prvním čtvrtletí trh poměrně zpomalil své tempo, uvedl mluvčí Kooperativy Marek Vích. Le-
tos bude tempo růstu na úrovni roku 2004, kdy činilo 7 %. „Předpokládám růst trhu v neživotním 
pojištění do 5 % a v životním pojištění do 10 %,“ odhadl. Oblast životního pojištění nabízí dosta-
tečný prostor pro další růst, čehož si všimly i některé zahraniční pojišťovací subjekty. Na český trh 
vstoupila v dubnu světová pojišťovací skupina Aegon. Vzestup by mohlo zaznamenat i pojištění 
právní ochrany, upozornil analytik serveru Finance.cz Lukáš Buřík.  

Pojišťovny vybraly v roce 2004 na pojistném 111,5 mld. Kč, což bylo o 6,6 % více než předloň-
ském roce. Neživotní pojištění stouplo o 6 %, životní o 7,5 %. Tempo růstu předepsaného pojistné-
ho proti předchozím rokům zpomalilo, v roce 2003 činilo 17 %.  

Nejvíc nových klientů v za čtvrtletí získaly fondy PFČP a PFČS  
Nejvíc nových účastníků penzijního připojištění získaly v prvním čtvrtletí Penzijní fond České 

pojišťovny a PF České spořitelny. Výraznější úbytek klientů nepostihl žádný z penzijních fondů. 
Vyplývá to z údajů Asociace penzijních fondů (APF). Na konci března měly penzijní fondy celkem 
3,043 milionu klientů, což bylo o 93 tisíc více než na konci roku 2004.  

Firma již nebude smět zaměstnancům určovat penzijní fond  
Lidé budou mít v budoucnu větší svobodu při výběru penzijních fondů s dotací zaměstnavatele. 

Novela zákona o penzijním připojištění, která míří do vlády, určuje, že zaměstnanci budou mít 
poslední slovo v tom, kde se peníze budou hromadit a zhodnocovat. Řada firem nyní podmiňuje 
příspěvek na penzi tím, že zaměstnanec zvolí fond vybraný zaměstnavatelem. „Tomuto nedobro-
volnému obchodování s penzijními pojištěnci chceme zabránit. Individuální klienti fondů na to 
doplácejí, protože fondy platí firmám vysoké provize,“ řekl listu náměstek ministra financí Tomáš 
Prouza. Loni firmy poslaly do penzijních fondů přes 3 mld. Kč.  

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
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